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ZEER GEHEIM 

MINIS TERRAAD EX.nr./& 
Nr 1781 

Notulen van de vergadering, 
gehouden op maandag 9 april 1956 in de Trèveszaal, aang 
gen 's morgens om elf uur en 's middags voortgezet 

Aanwezigi De Minister-President Drees en de Ministers 
Algera, Beel, Beyen, De Bruijn, Cals, 
Van de Kieft, Mansholt, Luns, Van Oven, 
Staf, Suurhoff? Van Thiel, Witte en Zijl
stra (Afwezig is Minister Kernkamp) 

Secretaris s J.Middelburg 

2. Ingekomen stukken en mededelingen 

a. De ziekte van Minister Kernkamp 

De Minister-President heeft vernomen, dat 
het nog wel enkele weken kan duren, voordat Minister 
Kernkamp weer aan de vergadering van de Ministerraad 
zal kunnen deelnemen. Minister Beel antwoordt op een 
vraag van Minister Van de Kieft, dat Minister Kern
kamp thuis de zaken afdoet. Een moeilijkheid is nog 
de behandeling van de begroting in de Eerste Kamer. 
Met Mr.Jonkman is besproken, dat dit punt eerst in 
de loop van de volgende maand op de agenda zal wor
den gezet. 

^ e Minister-President spreekt de hoop uit, 
dat Minister Kernkamp dan hersteld zal zijn. 

2 b. De kwestie van de vakantiespreiding 

De Minister-President deelt mede, dat de 
Koninklijke Nederlandse Toeristenbond ANWB hem een 
brief heeft gezonden over het vraagstuk van de va
kant ie spreiding» Hierin klaagt men erover, dat van 
het streven naar vakantiespreiding niets terecht 
komt ten gevolge van de omstandigheid, dat de 
schoolbesturen niet bereid zijn medewerking te ver
lenen. Indertijd heeft de Ministerraad gezegd, als 
men niet langs vrijwillige weg tot vakantiespreiding 
kan komen, dat dan een wettelijke regeling voorbe
reid zou moeten worden. Dit is in de eerste plaats 
een zaak voor Onderwijs. Spreker stelt de vraag 
of Minister Cals niet een voorstel tot verplichte 
spreiding van de schoolvakanties kan voorbereiden, 
al zal dit pas volgend jaar kunnen werken. Minis
ter Cals is het eens met de noodzakelijkheid om 
te komen tot vakantiespreiding, maar hij meent, 
dat dit niet in de eerste plaats een zaak voor On
derwijs is. Spreker stond vroeger op het standpunt, 
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2 h . H a l f s t o k v laggen 

2 

/ Minister Staf merkt op naar aanleiding van 
/de circulaire, wwaarm wordt gevraagd om bij halfstok 
vlaggen de vlag op te binden, dat bij Defensie de 
traditie terzake door Marine wordt bepaald. Nu kent 
Marine een tegengestelde gedragslijn, waarbij de 
j/lag half stof vrijuit blijft wapperen. Spreker 
heeft hierover nog met Buitenlandse Zaken gesproken. 
Minister Luns deelt mede, dat deze kwestie op Bui
tenlandse Zaken nog wordt onderzocht. De Raad > 
(besluit ten aanzien van het vlaggen het gebruik bij 
Marine te volgen. 

JLL Publikatie inzake coördinatie van Inlichtingen-
en TeTIigHgiïïsdi'ïïns t en 

Minister Staf heeft in de pers een bericht 
gelezen over de coördinatie van Inlichtingen- en 
Veiligheidsdiensten, waartoe kortgele en is besloten. 
De Minister-President heeft nagegaan hoe dit bericht 
in ïïê krarrü kwam. Voorzover bekend, betreft het hier 
geen bewuste schending van de geheimhouding. 

2 ji De rijksdienst op 5 mei 

Minister Staf is voornemens te bepalen, 
dat voor het militaire personeel, evenals het geval 
is met het burgerpersoneel, 5 mei een gewone dienst-
dag zal zijn. De Minister-President is het hiermede 
eens; als hieromtre rrTT" e e" n"~dT ïïc us s ïë komt in de Tweede 
Kamer, zal men moeten antwoorden, dat in het Georga
niseerd Overleg in deze zin is beslist. 

De Europese integratie 

Minister Bev̂ en deelt mede, dat het de be
doeling was, dat het rapport van de Commissie-Spaak 
in de laatste week van april zou zijn uitgebracht, 
waarbij de gedachte waj, dat na 20 mei de Ministers 
van de zes landen bij elkaar zouden komen ter af
sluiting van de werkzaamheden, waartoe in Messina 
besloten was; deze Ministers zouden dan moeten be
sluiten tot het bijeenroepen van twee regerings
conferenties (over het Euratom-plan en de gemeen
schappelijke markt). Intussen is enerzijds het uit
brengen van het rapport wat vertraagd.(Dit rapport 
wordt beschouwd als een stuk waaraan de regeringen 
niet gebonden zijn, anders zou men nooit tot een een
stemmig rapport zijn gekomen. Het is echter de be
doeling, dat de Nederlandse vertegenwoordiger bij 
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de ondertekening zegt, dat de Nederlandse Regering 
op een aantal saillante punten afwijkt.) De Franse 
Regering heeft anderzijds laten weten, dat een minis
tersconferentie op het einde van mei niet mogelijk 
is, aangezien dan het Franse "bezoek aan Moskou plaats 
vindt. Zij stelt voor de vergadering van de Ministers 
te houden op 6 en 7 mei d.w.z. in aansluiting aan de 
vergadering van de NATO-Raad. Aangezien geen van de 
andere vier landen hiertegen bezwaren had, zou spreker 
thans willen antwoorden, dat ook de Nederlandse Re
gering bereid is hiermede in te stemmen, alsmede met 
de gedachte twee regeringsconferenties te houden. 
Spreker acht het wel goed, dat de zittende Franse 
Regering besluit, dat de twee regeringsconferenties 
worden gehouden. Vervroeging van de bijeenkomst van 
Ministers van Buitenlandse Zaken is voor ons niet 
zo bezwaarlijk, aangezien het voor het aftredende 
Kabinet toch moeilijk zou zijn een standpunt in te 
nemen. Binnen de Franse Regering is men het over 
Euratom nog niet eens wat betreft de verklaring in
zake het wel of niet gebruiken van atooménergie 
voor militaire doeleinden Spreker heeft hieromtrent 
in de Kamer gezegd, dat deze zaak in een ander 
vlak ligt. Dit ligt nl niet in het vlak van de 
samenwerking van de zes landen, maar een verklaring 
hieromtrent zou afgelegd kunnen worden als er iets 
tegenover stond bv bij ontwapeningsbesprekingen. 

Minister Altera stelt de vraag of de 
Ministerraad nog een advies van Buitenlandse Zaken 
over het rapport-Spaak ontvangt. Minister Beyen 
antwoordt, dat het rapport-Spaak gepubliceerd 
zal worden en dat de Ministerraad na de ontvangst 
van een nota van Buitenlandse Zaken erover zal kunnen 
spreken. 

Minister Zijlstra begrijpt, dat het for
muleren van reserves weinig zin meer heeft voor de 
ministersconferentie, maar dat dit bij de regerings
conferentie zal kunnen gebeuren. De Minister-President 
vindt de overhaasting weer een vreemde manier van 
doen. Minister Beyen antwoordt, dat deze ervaring her
haaldelijk met Frankrijk wordt opgedaan. 

Spreker stelt voor ermede akkoord te gaan, 
dat van Nederlandse zijde de bereidverklaring wordt 
gegeven naar de vergadering van 6 en 7 mei te komen, 
met het doel daar kennis te nemen van het rapport-
Spaak en te besluiten tot het houden van twee rege
ringsconferenties. De Raad verklaart zich hiermede 
akkoord. 

3c. De Nederlands-Indonesische betrekkingen (Zie notule 
MR dd. 3 april 1956, punt 3 g) — 

Minister Luns deelt mede, dat de bespreking 
met Van Bylandt heeft "plaatsgevonden. De conclusie 
hiervan was, dat het wenselijk is de beide kamer
commissies mede te delen, dat de Nederlandse Regering 
zich in antwoord op de twee Indonesische nota's bereid 
zal verklaren om wederzijds de Hoge Commissarissen 
Ambassadeurs te noemen. De gedachte is, dat dan 
Van Bylandt niet zal worden teruggezonden, maar 


